

[Text]

seriously about. We would like to have your responses. And here are further questions to be explored and examined in the future. It may not of necessity be a final document but a continuing basis for discussion.

Believe me, I share your impatience to have it ready. I expect we will start writing just after the beginning of the new year. If we can possibly get it done more quickly than Easter, then as soon as it is done I will make sure that it gets presented in one way or another. I think I will have to look at the final document before I decide what way that will be. But one way or another will get it to the public or to the members of the Committee or whatever so that they can get to work.

Mr. MacDonald: Unfortunately that leaves the Committee a bit up in the air, but anyway I will not pursue it now. We can have other conversations later on.

I do want to come specifically to one initiative that has taken place this week, which I think caught everybody a bit by surprise. That, of course, was the agreement entered into by yourself and the Postmaster General on the establishment of postal rates for periodicals and books. I am glad you were able to . . .

Mr. Roberts: It did not catch me by surprise.

Mr. MacDonald: No, but it took a lot of other people by surprise who were directly affected by it, I think, as we have discovered over the last few days. I am glad you were both able to get your signatures together and get it tabled yesterday. As an addendum to that, I noticed that the document refers to two exhibits, Exhibit 1 and Exhibit 2, on page 2. They are not attached, though it says they are. I would hope that your officials could make them available, perhaps in the normal way, because I think it would help to understand the document itself.

• 1635

Exhibit 1 refers to the various categories, transfer categories, and exhibit 2 refers to changes in principles, techniques or data employed. It makes the document somewhat unsatisfactory when one is told that there are exhibits which explain certain things and then they are not a part of that actual material.

Mr. Roberts: I will look at that. I believe the Postmaster General was asked to table the agreement, and the agreement itself was an appendix, I think, to a Treasury Board submission and a variety of other documents. So I did table the agreement.

I would have to go back and look at the material. My recollection is that they are ancillary and not very explanatory. One, there may be no problem with that, I think it is just a redepicting of the categories in some detail. The other document, which I think I would have to go back and look at, I think we would have some real reluctance to table. If I remember it is a speculative or tentative document outlining some possible recommendations to Cabinet which were never

[Translation]

que nous envisageons sérieusement et nous demanderons l'avis des groupes intéressés. Ce document ne sera pas nécessairement définitif, il servira plutôt de base à des discussions, car nous y proposerons également certaines idées à explorer pour plus tard.

Je vous prie de croire que je suis aussi impatient que vous et je pense que nous pourrions commencer à rédiger ce document dès le début de la nouvelle année. Si nous arrivons à le terminer avant Pâques, je verrai à ce qu'il vous soit présenté le plus rapidement possible d'une manière ou d'une autre. Je devrai examiner le document final avant de décider de quelle façon le rendre public. Nous allons certainement trouver une façon de le présenter à la population, aux membres du Comité ou à tout autre groupe intéressé, afin que les discussions puissent commencer.

M. MacDonald: Le Comité ne s'en trouve malheureusement pas plus avancé, mais je reviendrai à cette discussion plus tard.

Je tiens à parler en particulier d'une initiative qui a surpris un peu tout le monde cette semaine. Il s'agit de l'entente conclue entre vous-même et le ministre des Postes au sujet de l'établissement de tarifs postaux pour les revues et les livres. Je suis heureux que vous ayez pu . . .

M. Roberts: Je n'ai pas été surpris.

M. MacDonald: Non, mais beaucoup de gens qui en seront directement affectés ont été surpris, comme nous avons pu le constater ces derniers jours. Je suis heureux que vous ayez pu signer cet accord et le déposer hier. A la page 2 de ce document, je remarque que deux pièces y sont jointes, les pièces 1 et 2. Or ces pièces ne sont pas jointes au document, bien qu'on le dise. J'espère que vous pourrez nous le transmettre de la façon habituelle, car je crois qu'elles nous aideraient à comprendre le document lui-même.

La première pièce à l'appui porte sur les diverses catégories de transferts, tandis que la seconde porte sur des modifications dans les principes, les techniques ou les données utilisés. Un document reste quelque peu incomplet lorsque des pièces explicatives qui y sont mentionnées n'y sont pas jointes.

M. Roberts: Je verrai ce que je peux faire. Je crois qu'on a demandé au ministre des Postes de déposer le texte de l'entente, mais ce texte lui-même était annexé, je crois, à un document déposé par le Conseil du Trésor et à une variété d'autres documents. J'ai donc déposé le texte de l'entente.

Je devrai vérifier, mais si je me souviens bien, ces documents étaient tout à fait secondaires, ils ne donnaient pas tellement d'explications. Le premier document ne présente aucune difficulté, il donne à nouveau la liste des catégories en détail. Pour ce qui est de l'autre document, je devrai vérifier, mais je crois que j'hésiterais vraiment à le déposer. Si je me souviens bien, c'est un document préliminaire qui ne contient que des recommandations jamais mises en œuvre par le cabinet et la publica-